

Title (en)

Watercraft with a raisable keel

Title (de)

Wasserfahrzeug mit Hubkiel

Title (fr)

Engin aquatique avec une quille mobile

Publication

EP 0816219 A2 19980107 (DE)

Application

EP 97111208 A 19970703

Priority

DE 19626786 A 19960703

Abstract (en)

The lifting keel (21) of a sailing boat or yacht at least partially surrounds a fixed section of the keel (11) and can be moved in its longitudinal direction, usually vertically. The lifting keel is sub-divided by webs (23) running transverse to the direction of travel into one or several chambers (28). The fixed keel, projecting onwards from the bottom of the craft, consists of hollow sections corresponding to the number and shape of the chambers of the lifting keel. The keel shaft (4) may project upwards as far as the deck of the craft as a maximum.

Abstract (de)

Wasserfahrzeug mit Kiel, wobei ein beweglicher Kielteil (21) in seiner Längsrichtung, in der Regel der vertikalen Richtung, wenigstens teilweise gegenüber dem Wasserfahrzeug verlagerbar ist, wobei der bewegliche Kielteil, also der Hubkiel, ein festes Kielteil (11) wenigstens teilweise umgibt. Der Hubkiel kann durch quer zur Fahrtrichtung verlaufende Stege (23) in eine oder mehrere Kammern (28) unterteilt sein und der Festkiel (11) aus Hohlprofilen (12) entsprechend der Anzahl und Formen der Kammern des Hubkiels bestehen. <IMAGE>

IPC 1-7

B63B 41/00

IPC 8 full level

B63B 41/00 (2006.01)

CPC (source: EP)

B63B 41/00 (2013.01); **B63B 2035/009** (2013.01); **B63B 2041/006** (2013.01)

Cited by

FR2820396A1; EP2626289A3; EP0941919A1; US2011297064A1; BE1017587A3; WO02062657A1; WO2012107237A3; US9302741B2; WO2023082224A1

Designated contracting state (EPC)

DE DK FI FR GB IT NL SE

DOCDB simple family (publication)

EP 0816219 A2 19980107; EP 0816219 A3 19990623; EP 0816219 B1 20021023; DE 19626786 A1 19980108; DE 19626786 C2 19990211; DE 59708537 D1 20021128; DK 0816219 T3 20030224

DOCDB simple family (application)

EP 97111208 A 19970703; DE 19626786 A 19960703; DE 59708537 T 19970703; DK 97111208 T 19970703